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رسیدگی به حساب  وکتاب شهرداری در پارلمان شهری
روزگذشتهگزارشنظارتی6ماههپروژههایتملکداراییسرمایهایشهرداریتهراندرصحنشورایشهربررسیشد

فرناز محمدزادهشورا
روزنامهنگار

با گذشت 8ماه از ســال لازم بود که بررسی و واکاوی 
دقیقی از عملکرد مالی شهرداری تهران توسط نهاد 
نظارتی انجام شود؛ برهمین اساس شورای شهر تهران 
در راستای نقش نظارتی خود بر این مهم اهتمام ورزید 
و کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر، گزارشی از 
وضعیت پروژه های تملک دارایی سرمایه ای شهرداری 
در 6ماهه اول سال را آماده کرد. این گزارش روز گذشته 
در یکصدونودوپنجمین جلسه شورای شورا ارائه شد 
و اعضای پارلمان شــهری به بحث و تبادل نظر در این 

رابطه پرداختند.

دوشــنبه دوشــنبه 66 آذر  آذر 14021402- شــماره - شــماره 89548954
افتتاح فاز نخست تقاطع نواب-تندگویان تا یک  ماه آینده

هادی حق بین، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران: پروژه تقاطع نواب-تندگویان به صورت هفتگی بررسی 
می شود و تاکنون ۵۶درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. این پروژه در 4فاز به بهره برداری می رسد؛ به طوری 

که فاز نخست آن تا یک  ماه آینده افتتاح خواهد شد و گره ترافیکی آن بخش را رفع خواهد کرد.

درخواست ارائه گزارش پروژه های مشارکتی به شورا
نرجس ســلیمانی، رئیس کمیســیون نظارت و حقوقی شــورای شــهر: هنوز راهــکاری برای کاهش مشــکلات 
ســرمایه گذاری و مشــارکتی اندیشــیده نشــده اســت. تعــدادی از طرح هــا در دادگاه هــای کیفــری مطــرح 

شده اند،بنابراین از شهرداری تهران می خواهیم گزارش جامعی در این خصوص ارائه دهد.

مستمری بگیران بازمانده مشمول همسان سازی  نیستند
چندسالقبلهمسرمفوتشــدوحقوقماهانهاشبرایمن
ودخترمماند.اکنونچندسالاستهمانرقمثابتپرداخت
میشودوهرچهمنتظرهســتیمکهاینحقوقهمسانسازی
شودخبرینیست.آیامســتمریبگیرانیکهبازماندههستند

شاملهمسانسازیحقوقهانمیشوند؟
واعظی از تهران

زیرگذر شهید ابوالحسنی زرین شهر بازسازی شود
زیرگذریدرخیابانشــهیدابوالحســنیزرینشهر،روبهروی
دادگستریساختهشدهکههنوزآسفالتنشدهاستوهمین
موضوعبهخودروهایدرحالعبورآسیبمیزند.ازطرفیدر
هنگامبارشبارانمحلتجمعآبمیشودکهاینهمخودش
مشکلدیگریاست.ضروریاستتامسئولان،اینزیرگذررا

درستواستانداردبازسازیکنندتااینمشکلاترفعشود.
نوابی از زرین شهر

جاده آورزمان به نهاوند نیازمند خط کشی و تامین ایمنی است
جادهآورزمانبهنهاوندخطکشــیندارددرحالیکهبهشدت
کوهستانیاســتواینامربهخصوصدرشببسیارخطرناک
است.موضوعدیگرایناستکهچرابرایچنینجادهایکهبالا
وپایینداردسرعتگیرساختهاند؟درکجایدنیادرسربالایی

سرعتگیرمیگذارند؟
سیدان از نهاوند 

سایت های خرید لاستیک دولتی خودرو چه فایده ای دارد؟
همهکارخانههایتولیدلاستیکخودروگزینهخریدآنلاینرادر
سایت های شــانقراردادهاندولیجالباینجاستکهنهنوبتیبه
متقاضیومشتریمیدهندونهراهکاریدراینزمینهارائهکردهاند.
لاستیکفروشیهایسطحشــهرهمبنرموجودبودنلاستیک
دولتیرابرســردرمغازهنصبکردهاندولیوقتیبهآنهامراجعه
میکنیممیگویندکهفقطلاستیکآزاددارند.بالاخرهمانفهمیدیم
کهتولیداتکارخانههاکهبناستبهقیمتدولتیعرضهشودکجا
میرود؟وچهامکاندیگریبرایتهیهوخریدلاستیکدولتی،غیر

ازمراجعهحضوری،ثبتناماینترنتیوتماستلفنیوجوددارد؟
رسولی از زنجان

افزایش 45 درصدی قیمت روغن زیتون 
بهدلیلجراحیقلببازوحساسیتهاییبعدازآنپزشکدستور
اکیددادهکههمسرمفقطمجازاســتازروغنزیتوناستفاده
کند.حالاشماتصورکنیدروغن600سیسیطی20روزاز196
هزارو620تومانبه285هزارو890تومانرسیدواینیعنی45
درصدافزایشقیمت!تازهمنکوچکتریناندازهروغنرامیخرم
وتوانخریدروغنیباحجمبیشترراندارم.بهمنمیگویندروغن
زیتوننخوریدنمیمیرید.اتفاقااگرهمسرمروغنمعمولیبخورد

دچارمشکلمیشود.واقعاچراقیمتهیچچیزثابتنیست.
راجح پور از تهران 

مشکل زیرگذر رستمکلا با تخلیه آب مقطعی حل نمی شود
زیرگذررستمکلادراستانمازندرانهمهسالهباکمترینمیزان
بارشباراندچارآبگرفتگیمیشودوهربارباموتورآب،آبرا
تخلیهکردهومســیررابازمیکنند.آیابعدازتکرارچندبارهیک
مشکلنبایدراهحلیاساسیبرایآنپیداکنندتادیگرتکرارنشود.
تعبیهمسیربرایهدایتآبیاحفرچاهنمیتواندراهگشاباشد؟

قربانی از رستمکلا

شماره تلفن ارتباطی با خوانندگانبامردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

لزوم ارائه اصلاحیه بودجه در موارد مورد نیاز 
سیدجعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای شهر: جلو بردن بخشی 
از طرح ها از سوی شهرداری قابل تقدیر است، با 
وجود این چند سؤال باقی می ماند؛ چرا شهرداری 
از برنامه مصوب تمکین نکرده است؟ وقتی بودجه 
را مصوب کردیم دوستان ما از شهرداری در جلسات حضور داشتند. در 
هیچ بخشی نبود که اختلافی بین شورا و شهرداری وجود داشته باشد؛ 
چرا با وجود یک برنامه هماهنگ باید این اختلافات وجود داشته باشد. 
 حق و وظیفــه شــهرداری ارائــه اصلاحیــه بودجــه در موارد

 مورد نیاز است.

عدم اختصاص بودجه به پروژه ای با 10سال مشکل حقوقی
سیداحمد علوی، رئیس کمیته گردشگری شورای 
شهر: پروژه ای که ۱۰ســال مشکل حقوقی دارد، 
نباید بودجه برای آن درنظر گرفت. اینکه معاونی با 
اصرار برای این پروژه ها ردیف اعتباری می گیرد، 
روش را ســخت می کنــد. تیمی باید مشــکل 
پروژه های خوابیده شهر را حل کند، پروژه سینماهای باغ کتاب، هزار و 
۳۰۰صندلی نیاز دارد و یک نفر باید این مشکل را حل کند؛ چراکه هم 
درآمدها افزایش می یابد و هم هزار و ۳۰۰صندلی به ظرفیت سینماها 

اضافه خواهد شد.

بودجه باید براساس بهای تمام شده پروژه ها باشد
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون ســلامت، 
محیط زیست و خدمات شــهری شورای شهر: از 
هزار و 6۰۰پروژه، ۳۰پروژه انحراف داشته است، 
باید ببینیم این موارد در حوزه اختیارات شهردار 
تهران قرار دارد یا خیر؟ بودجه باید براساس بهای 
تمام شده مورد پردازش قرار بگیرد. ما در مناطق بهای تمام شده داریم 
اما به صورت عملیاتی و اجرایی، اتفاقی نمی افتد و بیشــتر به صورت 

شکلی و ظاهری است و باید واقعی و عملیاتی باشد.

شهرداری انحرافات را اصلاح کند
سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورای شهر: 
بودجه تصویب می شود که انضباط مالی ایجاد شود؛ 
درست اســت که انعطاف پذیری از اصول بودجه 
است اما شهرداری باید پیش از هر کاری، به شورا 
اصلاحیه ارائه دهد. در پروژه هایی که پیشرفت 
فیزیکی حاصل نشده باید شهرداری نسبت به پیشبرد بهتر امور اقدام 
کند. وظیفه ما سیاستگذاری و نظارت است، شهرداری باید انحرافات را 
اصلاح کند چراکه در مواردی دیدیم بودجه بیش از رقم مصوب شورا 

اختصاص یافته است.

پیگیری پیشرفت فیزیکی پروژه ها به صورت محله به محله 
سیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورای 
شهر: در کمیته عمران پیشرفت فیزیکی پروژه ها 
را محله به محله پیگیری می کنیم، ســال قبل 
پیشنهاد دادیم که ردیف اعتباری برای مطالعات 
فاز یک و ۳ پروژه ها درنظر گرفته شود. به صورت 
منطقه ای اعتباراتی برای کارهای مطالعاتی طرح ها در مناطق پیش بینی 
شده و خواهیم دید که پیشرفت فیزیکی طرح ها در 6 ماه ابتدایی سال 

آینده بهبود خواهد یافت.

 توضیحات معاونان شهردار 
درباره پروژه های تملک دارایی سرمایه ای

پس از ارائه گزارش 6ماهه پروژه های تملک دارایی سرمایه ای و اظهارنظر هر یک از اعضای 
شورای شهر درباره این گزارش، معاونان شهردار برای پاســخگویی به برخی از ابهامات 

مطرح شده در صحن شورای شهر، توضیحاتی را ارائه دادند.

ارائه متمم بودجه ازسوی شهرداری
لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران: ما در تامین فاینانس 
)تامین منابع مالی پروژه ها( مشکل داشتیم و گزارش ریالی در آن ارائه می شود، باید 
آیتمی درنظر گرفته شود تا در آن نقدینگی و اعتبارات مأموریتی نیز درج شود. یکی 
از اصول بودجه انعطاف پذیری است و ما حتما اصلاحیه بودجه ارائه می دهیم و اگر 

از سقف بودجه عبور کنیم تا پایان سال متمم ارائه خواهیم کرد.

تلاش برای رشد در پیشرفت فیزیکی پروژه ها
عباس شــعبانی، معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری تهران: در سال۱4۰۲ 
اختلاف ۳۰درصدی رشد پروژه های مناطق ۲۲گانه به دلیل نظارت و پیگیری است، 
تمام مناطق موظف به پاسخگویی شدند و این موضوع از آیتم های ارزیابی آنهاست. 
ما تلاش می کنیم پیشرفت فیزیکی طرح ها را افزایش دهیم، بدون اینکه اعتبار 

تخصیصی آنها افزایش یابد.

در مواردی ناچار به جابه جایی پروژه ها هستیم
هادی حق بین، معاون فنی وعمرانی شهرداری تهران:  پروژه »خانه شهر« یکی از 
مهم ترین طرح های ماست. این پروژه نزدیک ترین طرح به مدیریت شهری است و 
به دلیل مباحث حقوقی که با پیمانکار داشتیم، ناچار به جابه جایی شدیم. در مواردی 
بعضا مجاب به تغییرات جزئی در طرح می شویم، به ظاهر ممکن است در مقاطعی، 

توقف هایی دیده شود.

تکمیل طرح های حمل ونقلی؛ محور فعالیت های شهرداری
محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران:  شورا در این دوره 
همت را بر تحول در حوزه حمل ونقل گذاشته است، محور فعالیت های شهرداری نیز 
تکمیل طرح های حوزه حمل ونقل است. در حوزه توسعه مترو تکلیف ما برای امسال  
احداث 6 ایستگاه و ۲۹کیلومتر مسیر بوده که تاکنون 5ایستگاه به بهره برداری 

رسیده و خط۱۰ مترو نیز آماده عملیات اجرایی شده است.

 واکنش اعضای شورای شهر 
به گزارش 6ماهه پروژه های تملک دارایی سرمایه ای

بررسی نقاط مثبت و منفی در 
پروژه های تملک دارایی سرمایه ای

رئیسکمیسیونبرنامهوبودجهشورایشهربااشاره
بهاینکهبیشاز6جلسهکمیسیونرابهبررسیاین
گزارشاختصاصدادیم،افزود:درابتداقصدداشتیم
گزارش5ماههراتکمیلوارائهکنیم.هدفمااین
استکهیکتصویرکاملیازآنچهدر6ماههاولسال
دربحثتملکداراییســرمایهایانجامشده،ارائه
دهیم.محمدآخوندیبیانکرد:دراینگزارشبه
اقداماتمثبتیکهشهرداریانجامدادهاشارهشده،
امانقاطضعفومشکلاتیراهمکهدراجرایبودجه

وجودداشته،بررسیکردیم.

ابلاغ بیشتر از مصوبات شورای شهر
اوبابیاناینکهبودجه1402شهرداری۷5هزارو990میلیاردتوماناست،
افزود:دربودجه،در3بخشتملکداراییسرمایهای،هزینههاوتملکدارایی
مالیمصوباتیداشتیمکهدربخشهزینههاشهرداری،ابلاغکمتریداشته،
دربخشتملکداراییســرمایهای35هزارو۷30میلیاردتومانمصوب
شورابودهکهشهرداری38هزارمیلیاردتومانابلاغکردهودربخشتملک
داراییمالی5هزارو۷00میلیاردمصوبشــورابودهوشهرداری۷هزارو
300میلیاردتومانابلاغکردهاست.رئیسکمیسیونبرنامهوبودجهشورای
شهربااشارهبهاینکهابلاغهابراساستبصرهها،املاکتصرفی،نهادهاودیون
بلامحلاست،گفت:شهرداریبایددقیقتوضیحدهدچرابرخیازابلاغهااز

مصوباتشورایشهربیشتراست.

جابه جایی 17ردیف بودجه 
در پروژه های تملک دارایی 

سرمایه ای
آخوندیبااشارهبهاینکهدرگزارشبهدستآمده
مشخصشدهکهشهرداریدر15پروژهبیشاز
مصوبشورایشهربودجهابلاغکردهاست،ادامه
داد:علاوهبراین1۷ردیفبودجهداریمکهمربوط
بهپروژههاییاستکهبینمناطقومعاونتهای
مختلفجابهجاشده،وقتیشورامواردیرامصوب

میکند،شهردارینبایدجابهجاکند.

لزوم پرداخت  بودجه براساس کد پروژه ها
اوباتأکیدبراینکهمادرتمامجلســاتیکهداشتیمدرباره
نقدینگیوپرداختهایشــهرداریبهپروژههامشــکل
داشتیم،گفت:شهرداریبایدبراساسکدپروژههاپرداخت
راانجامدهدتابتواندگزارشدقیقبراساسپروژهراارائهدهد.
رئیسکمیسیونبرنامهوبودجهشورایشهردرپیشنهاداتی
گفت:ازشهرداریتهرانمیخواهیمهرگونهاقدامیراکه
برایافزایشاعتبار،تخصیصوجابهجاییمیخواهدانجام
دهدحتماباشورایشــهرهماهنگکردهومصوبهلازمرا

دریافتکند.

لزوم به روزرسانی سامانه ها برای 
آماده سازی گزارشی نظارت بهتر

آخوندیدربخشدیگریازصحبتهایخودافزود:
پرداختیهابایدبراساسپروژههاباشد،همچنینباید
براساستخصیصوابلاغهاعملکند؛همچنینباید
طراحیسامانههابهصورتیباشدکهبتوانیمگزارش
دقیقودرستیدریافتکنیمومشخصباشدبههر
پروژهچهمیزانپرداختیانجامشدهاست.اینامر
کمکمیکندشورابهترنظارتکند.درحالحاضر
شــهرداریخودنمیداندبههرپروژهچهمیزانی

پرداختکردهاست.

759.900.000.000
بودجه مصوب 1402)هزار میلیارد ریال(

357.352.671.000
تملک دارایی های سرمایه ای

383.196.693
اعتبار ابلاغی

معاونت اجتماعی و فرهنگی 

مصوب
24.834.000.000 

اعتبار ابلاغی
24.218.700.000 

اعتبار تخصیص یافته

17.172.164.000 

شهرسازی و معماری

مصوب
5.162.700.000 

اعتبار ابلاغی
22.677.663.000 

اعتبار تخصیص یافته

21.481.521.000 

خدمات شهری و محیط  زیست

مصوب
41.731.620.000 

اعتبار ابلاغی
41.996.969.000 

اعتبار تخصیص یافته

31.161.098.000 

حمل ونقل و ترافیک

مصوب
244.901.000.000 

اعتبار ابلاغی
257.472.813.000 

اعتبار تخصیص یافته

225.258.912.000

توسعه مدیریت و هوشمندسازی

مصوب
30.426.451.000 

اعتبار ابلاغی
29.844.320.000 

اعتبار تخصیص یافته
24.064.902.000

ایمنی و مدیریت بحران 

مصوب
10.296.900.000 

اعتبار ابلاغی
10.179.400.000 
اعتبار تخصیص یافته

6.931.966.000 

ش گانه
ت های ش

مأموری

با 
در متـرومتـرودیدهشوید

تبلیغات محیطی ایستگاه های مترو
تبلیغات بدنه قطار

تبلیغات درون واگن ها
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